
Dzień dobry, 

Dzisiejsza lekcja będzie dotyczyła zagadnień ortograficznych. Przepiszcie, proszę,  zasady 
pisowni końcówek -ą i -om do zeszytu, a następnie wykonajcie ćwiczenie. Zdjęcie ćwiczenia 
prześlijcie na adres: agga.wika@gmail.com do 08.06.2020r. 

Temat: Końcówki -ą, -om w rzeczownikach. 

1. Końcówkę -om piszemy w celowniku liczby mnogiej rzeczowników wszystkich 
rodzajów, np. 

Przyjrzał się swoim spracowanym dłoniom. 

Przyglądam się dziewczynom. 

Gratuluję zwycięzcom. 

2. Końcówkę -ą piszemy w liczbie pojedynczej rzeczowników i przymiotników żeńskich 
np. 

Dłonią dotknął czoła. 

Rozmawiałem z miłą dziewczyną. 

Przeprowadzam wywiad ze zwycięzcą. 

ĆWICZENIE: 

Dopisz końcówkę -ą lub -om: 

Wybrałem się z now…. znajom….. do kawiarni. 

Przyglądam się sukni…… na wystawie. 

Robiłam w ZOO zdjęcia zwierzęt……. . 

Razem z koleżank…… przypatrywałam się biedronk……. . 

Zainteresowałem się najnowsz……. książk….. tego pisarza. 

Spacerowałem zabytkow…… alej……. . 

Nie uwierzyłam plotk…….. na jej temat. 

Poszedłem na rozmowę kwalifikacyjn……. . 

Referat napisałem z koleg……. . 

Opowiedziałem historię swoim koleg…….. . 


